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Díky naší škole, Obchodní akademii, která se aktivně zapojuje do 

programu Erasmus+, jsem mohla vykonávat stáž na Maltě. Musím se 

přiznat, že právě Erasmus+ byl hlavním důvodem, proč jsem si tuto 

školu vůbec vybrala a nezklamal mě. 

Jela jsem na čtyři týdny a pracovala jsem v Żebbugi [Zebuči] v MVB 

Financial Consultanty, což je firma, která se zabývá hlavně účetnictvím 

a finančním poradenstvím ostatním firmám.  

Ve firmě nepracuje více než patnáct lidí, avšak já jsem poznala jen pár, kteří mi dávali úkoly. 

Vedoucí celé společnosti je Marc Vella Bonnanno, Marylise a byla to moje zaměstnavatelka. 

Na recepci pracují Annu a Laura, která má ještě k tomu na starost archivaci a zakládání 

složek. U stolu s počítači jsou potom Marylise a Jane, která má na starost vedení černých 

složek s daněmi, poplatky a ostatními dokumenty podobného rázu.  

Dále jsem potkala Stephanii, Mariannu a Jeanett. Ty se starají o evidenci 

dat ostatních firem, jejichž dokumenty firma uschovává. Poté je tu Kaya, 

která tiskne dokumenty, zakládá je a vytváří nové složky, Sirina má na 

starost zaměstnance různých firem, skenuje jejich občanky, pasy, 

smlouvy a vše co se jich nějak blíže týká. To seřazuje podle tabulek a 

zakládá do zvláštních složek.  Jako posledního jsem potkala Polla, který 

má na starost sklad s kancelářskými potřebami. Pomáhala jsem každému 

z výše uvedených až na vedoucího a Marylise. Postupně jsem se 

seznámila s kolektivem a pracovním prostředím. Hledala jsem označené 

složky, které jsem zapisovala do Excelu a obsah složek jsem zakládala do krabic, které jsem 

poté archivovala do skladu. Zapisovala jsem do Excelu faktury, složenky, účtenky a výplatní 

pásky. Kontrolovala jsem faktury a složenky zda jsou správně zapsané v Excelu. Seřazovala 

jsem faktury a účty podle dat a složenky podle čísel. Vypisovala jsem informace z dokumentů 

do excelovských tabulek. Počítala jsem částky ze složenek. Pomáhala jsem vést evidenci ve 

skladu s kancelářskými potřebami. Stahovala jsem dokumenty z Dropboxu, upravovala je 

v Adobe programu, vkládala zpět do Dropboxu, skenovala jsem, tiskla a skartovala.  

Se stáží jsem spokojená, protože mi do budoucnosti dala praxi v oblasti administrativy. Viděla 

jsem jak to funguje v zahraniční společnost a naučila jsem se pojmenovat spoustu dokumentů, 

které neumím pojmenovat ani v češtině. Hodně ale musím ocenit psaní všema deseti, které mi 

opravdu ušetřilo spoustu času, když jsem zapisovala do Excelu fraktury, účtenky, složenky a 

další papíry, které nedokážu přeložit.  

Z grantu jsme měli hrazené ubytování, snídaně a večeře, letenky, výdaje na obědy a svačiny a 

MHD.  

Co se týče ubytování, tak to jsem byla spolu se třemi dalšími spolužačkami v Cospique, což je 

opravdu krásné město u přístavu s ještě krásnější architekturou. Byla jsem u paní Rity 

Bonello. Rita byla skvělá, trochu upovídaná a měla roztomilého psa. Co se týče stravování, 

tak na snídani jsme měli vždy připravený vozík jídla, kde jsme si mohly brát, na co jsme měly 



 
zrovna chuť. Mohly jsme si dát cereálie, vafle, tousty nebo třeba ovoce. Jídlo jsme si mohly 

brát i na svačinu do práce. Večeře byly možná až moc velké a vlastně nahrazovaly obědy. 

Sice byly skoro každý druhý den těstoviny, ale jelikož je na Maltě hlavně italská kuchyně, tak 

se není čemu divit. 

Dále jsme dostali na autobusy čtyři kartičky na každý týden jednu, a to bylo skvělé, protože 

fungovaly na úplně všechny autobusy kromě těch s označením TD. Ale i tak jsme se vlastně 

mohli dostat kamkoliv jsme chtěli, jen tedy byla škoda, že jsme dostali modré. Ještě jsou 

zelené, a ty fungují i na loď a jelikož je z Cospiqui do Żebbuge opravdu zdlouhavé se dostat 

po pevnině, ušetřilo by to čas. 

Doprava je tu celkově jiná. Jezdí se vlevo a auta se všude snaží vecpat, pomalu na sebe troubí 

na potkání a první dny byly skoro pořád zácpy nebo bouračky. Dopravní prostředky se tu 

nebojí jezdit rychle, je normální, že chodci chodí na červenou a kočky mají svůj vlastní 

přechod přes silnici. Ohledně koček, tak ty tu lidé úplně miluji, kočky mají na ulici vlastní 

boudičky a misky s jídlem, často někdo jen tak koupí žrádlo pro kočky a jde je nakrmit do 

parku. Dokonce jsme navštívili restauraci, kde přímo vařili jídlo pro kočky a psy. Pro psy je to 

tu také jiné. Můžete s nimi do obchodu aniž byste se báli, že Vás někdo vyhodí.  

Po výletech jsem chodila se skupinkou. Byli jsme ve 

Vallettě, na Gozu, ve Sliemě, v Mdině, kde by se člověk 

divil jak moc je to město malinké, navštívili jsme také Blue 

Grotto, Saint Juliens na oslavy svatého Patrika, Marsaxlok 

rybářskou vesničku, kde to sice místy bylo načichlé 

rybinou, ale určitě návštěvy Marsaxloku nelituju. Poté jsem 

se byla na vlastní pěst podívat do Kalkary, kde jsou krásné 

domky připomínající dobu kamennou a Marsaskaly, kde je 

ještě krásnější moře, plavaly tu ryby, bylo tam spoustu řas, krabů a korýšů. Opravdu stojí za 

to moře v Marsaskale navštívit, ačkoliv kvůli řasám trochu zapáchá a existuje riziko, že 

šlápnete na mořského ježka.  

Abych se mohla stáže zúčastnit, musela jsem navštěvovat přípravný kurz, kde jsme se učili 

slovíčka, která můžeme potřebovat na letišti, v kanceláři, obchodě, jako pokladník a podobně. 

Kladl se důraz na výslovnost. Také jsme museli udělat kurzy v  programu OLS, což bylo asi 

to nejnáročnější, co mohlo být, protože takhle zasekaný program se jen tak někde nenajde. 

Od Erasmu+ jsem si kromě praxe slibovala hlavně poznání nových míst a kultury. Upřímně 

jsem nadšená. Vůbec mě to nezklamalo a dokonce mám pocit, že i moje angličtina se trochu 

zlepšila, a to jsem jí nedávala žádné šance. 

Nakonec jsem nejen se stáží, ale i celkově s Erasmem byla velmi spokojená a opravdu ráda, 

že jsem jela. Myslím, že bych hodně litovala, kdyby ne. Užila jsem si to.  

 Trochu je tedy škoda, že na Maltě vůbec nejsou lidé ekologicky založení. Odpadky se válí po 

ulici, neexistují popelnice. Místo toho popelář vyskočí z auta, popadne pytle, které obratně 

vhodí do auta, a zase naskočí. Škoda, že i příroda je umělá, a co se týče lesů, tak ty existují jen 

v podobě parku nebo zahrady. Ale moře je opravdu krásné a památky také. Byl to pro mě 

zážitek, na který budu moc ráda vzpomínat a na Maltu se určitě ještě někdy vrátím. 


